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Protokół nr 5/2024
posiedzenia Komisji Infrastruktury

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 24 października 2024 r

Posiedzenie Komisji Infrastruktury Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło w sali
obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza
32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Krzysztof Wołynkiewicz - zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej
i inwestycyjno-remontowej;

2) Mikołaj Miścicki – radca prawny;
3) Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska

i Rolnictwa;
4) Karina Kacperczyk – przewodnicząca Związku Międzygminnego „Czysty

Region”;
5) Dorota Stanek – kierownik wydziału Związku Międzygminnego „Czysty

Region”;
6) Andrzej Bagiński – przedstawiciel spółki „Czysty Region”;
7) Dorota Zasłonka – przedstawicielka Miejskiego Zarządu Budynków

Komunalnych.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:00 i powitania dokonał przewodniczący komisji
Adam Oczoś. Przewodniczący komisji poinformował, że zostało osiągnięte kworum,
więc obrady Komisji Infrastruktury są prawomocne (w chwili rozpoczęcia obrad
nieobecni byli radni: Ewa Czubek oraz Marek Piasecki. Ewa Czubek dołączyła do
posiedzenia).
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Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 4/2024 z 19 września 2024 r.
4. Realizacja zadań według ustawy o utrzymywania czystości i porządku

w gminach w ramach Związku Międzygminnego „Czysty Region” oraz „Czysty
Region” Sp. z o.o.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-
Koźle powierzonego jej zadania Gminy Polska Cerekiew w zakresie opieki nad
bezdomnymi psami.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wymagań,
jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na
prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami,
prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, grzebowiska i spalarni zwłok
zwierzęcych i ich części.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma wniosków do porządku obrad
i przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 4/2024 z 19 września 2024 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (6)
Wiesław Fąfara, Jakub Gładysz, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś,
Marcin Wołyniec
NIEOBECNI (2)
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Ewa Czubek, Marek Piasecki

Ad 4.
Realizacja zadań według ustawy o utrzymywania czystości i porządku w gminach
w ramach Związku Międzygminnego „Czysty Region” oraz „Czysty Region”
Sp. z o.o.

Przewodniczący komisji Adam Oczoś zapytał o ilość osób od których są pobierane
opłaty za wywóz odpadów w stosunku do liczby zameldowanych. Oczywiście opłaty
pobierane są od osób zamieszkałych, niemniej jednak była mowa o podejmowanych
działaniach w kontekście zwiększenia skuteczności pozyskiwania odpłatności od osób
zamieszkałych.

Karina Kacperczyk, przewodnicząca Związku Międzygminnego „Czysty Region”
odpowiedziała, że dokładną informację o ilości takich osób przewodnicząca
przygotuje. Jednakże pracownicy na bieżąco sprawdzają liczbę urodzeń, pesele
i analizują ze złożonymi deklaracjami za wywóz odpadów.

Adam Oczoś kolejno zapytał o Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów
Komunalnych, a mianowicie czy realizowany jest plan w sprawie powstania PSZOK-u
z prawdziwego zdarzenia.

Karina Kacperczyk odpowiedziała, iż złożono wniosek do Narodowego Funduszu
Ochrony Środowiska o pozyskanie środków na budowę PSZOK-u przy ul. Bema.
W chwili obecnej wniosek znajduje się na liście rezerwowej, więc nie wiadomo, czy
uda się pozyskać dofinansowanie. Natomiast w drugiej połowie przyszłego roku
będzie perspektywa w ramach środków unijnych.

Adam Oczoś zapytał o wyniki kontroli odpadów, czy mieszkańcy segregują lepiej
odpady itp.

Karina Kacperczyk odpowiedziała, iż widać wyraźną poprawę w segregacji odpadów.

Adam Oczoś kończąc zapytał, czy związek planuje w najbliższym czasie podnieść
koszt za odpady.

Przewodnicząca Karina Kacperczyk przypomniała, iż gromadzenie związku decyduje
o wysokości opłat. Na chwile obecną nic nie wiadomo jaka będzie podwyżka, ale dwa
lata nie było, więc planuje się podnieść opłatę.
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Adam Oczoś przypomniał, iż na ostatniej sesji radna Ewa Czubek zgłaszała problem
składowania pojemników na ul. Grunwaldzkiej oraz ul. Pułaskiego zapytał, czy
podjęto działania w tej sprawie.

Krzysztof Wołynkiewicz, zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej
i inwestycyjno-remontowej odpowiedział, że działania podjęła spółka.

Andrzej Bagiński, przedstawiciel spółki „Czysty Region” dodał, że w tamtym roku
spółka nabyła działkę przy polu południowym koło ul. Naftowej i realizowany jest
projekt na nową bazę logistyczną. Spółka planuje się przenieść z ul. Grunwaldzkiej na
ową, ale potrzeba kilku lat. Na chwilę obecną najbardziej sprawiające problem odpady
przeniesiono z ul. Grunwaldzkiej na ul. Naftową tj. 1/3 taboru przeniesiono.

Adam Oczoś dopytał, czy udało się pozyskać środki zewnętrzne na budowę instalacji
do przetwarzania odpadów.

Andrzej Bagiński odpowiedział, że w kwietniu złożono wniosek do Narodowego
Funduszu Ochrony Środowiska i otrzymano odpowiedź, że rozpatrzono wniosek
pozytywnie pod względem formalnym, więc spółka czeka na rozstrzygnięcia.

Halina Mińczuk zapytała, czy zmniejszył się odbiór odpadów plastikowych odkąd
postawiono automaty na butelki plastikowe.

Przedstawiciel spółki odpowiedział, iż nie zauważono mniejszej ilości odpadów
plastykowych. Dodał, że w chwili obecnej system kaucyjny nie jest jeszcze
obowiązkowy.

Jakub Gładysz zapytał, czy związek w latach 2023-2024 miał jakąś kontrolę
zewnętrzną oraz czy prowadzi spis skarg i wniosków.

Przewodnicząca związku poinformowała, iż była kontrola z Urzędu
Marszałkowskiego w sprawie rozstrzygnięć przetargowych, ponieważ jeden
z kontrahentów zarzucił błędy w procedurze na zakup pojemników. W kwietniu
rozpoczęto kontrolę i związek oczekuje na decyzję, natomiast potwierdzono, że
procedura została prawidłowo przeprowadzona. Kolejno poinformowała, że związek
posiada system elektroniczny w których rejestrowane są zgłoszenia/reklamacje
mieszkańców i na bieżąco rozwiązywane.

Wiesław Fąfara zapytał, czy w ciągu dwóch ostatnich lat nastąpił wzrost
mieszkańców.
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Przewodnicząca związku odpowiedziała na pytanie zadane na samym początku od
przewodniczącego komisji w sprawie ilość osób informując, że złożono 46 467
deklaracji,  a według GUS ilość mieszkańców wynosi 55 172, a według danych
z gminy jest 51 709 mieszkańców.

Wiesław Fąfara przypomniał, iż po wybuchu wojny na Ukrainie przybyło dużo
mieszkańców z sąsiedniej wschodniej granicy.

Karina Kacperczyk odpowiedziała, że nie zauważono znacznego wzrostu, ale związek
dokonuje na bieżąco kontrole np. zapytuje gminę, szkoły o dodatkowych uczniów.

Wiesław Fąfara zapytał, czy są zainteresowane inne gminy współpracą ze związkiem
tj. Izbicko, Leśnica, Cisek.

Przewodnicząca związku odpowiedziała, że inne gminy są zainteresowane współpracą,
natomiast w gminach Izbicko, Leśnica, Cisek nastąpiła tylko zmiana operatora.
W chwili obecnej dwie inne gminy są zainteresowane, ale zgromadzenie nie podjęło
żadnych decyzji w tej sprawie.

Wiesław Fąfara zapytał, na jaką kwotę opiewają przychody ze sprzedaży plastików,
makulatury itp. w latach 2022-2024.

Przedstawiciel spółki odpowiedział, że w chwili obecnej nie jest w stanie podać
dokładnej kwoty, więc radny otrzyma taką informację.

Wiesław Fąfara poinformował, że mieszkańcy proszą o terminowe wywozy odpadów.

Andrzej Bagiński poinformował, że zdarzają się przesunięcia z powodu absencji
chorobowej pracowników. Zauważono, że w okresie wakacyjnym jest dwukrotnie
wyższa niż w okresie zimowym.

Wiesław Fąfara zapytał, ile liczy tabor.

Andrzej Bagiński odpowiedział, że śmieciarek jest ok. 35 do tego dochodzą 3
tzw. hakowce, 3 pojazdy dostawcze oraz pojazdy do bieżącej obsługi, a także pojazdy
na ul. Naftowej do obsługi wewnętrznej.

Ewa Czubek poinformowała, że na osiedlu Śródmieście terminowo są odbierane
odpady. Następnie zapytała, gdzie należy wyrzucać elektroodpady.
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Przewodnicząca związku powiedziała, iż w zależności od gabarytów. Małe odpady
wyrzuca się do tzw. szaf, które znajdują się w wielu miejscach np. przy MOK-u
Chemik, galerii handlowej. Duże odpady zawozi się na PSZOK-a w sobotę na ul.
Grunwaldzką, a każdego dnia na ul. Naftową, albo można telefonicznie zgłosić
potrzebę i odbiór będzie spod domu. Dodała, iż dwa razy w roku prowadzona jest
akcja wymiany elektrośmieci na sadzonki.

Ewa Czubek zwróciła uwagę, iż na stronie internetowej powinna być podana dokładna
informacja w tej kwestii.

Przewodniczący komisji podziękował za wyjaśnienia i udział w posiedzeniu, a więc
komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informację.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-
Koźle powierzonego jej zadania Gminy Polska Cerekiew w zakresie opieki nad
bezdomnymi psami.

Wiesław Fąfara zapytał, czy Polska Cerekiew to dziesiąta gmina, która przystąpiła do
współpracy w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami. Następnie poprosił
o informację, ile przyjęto psów w roku 2023 i 2024 z gmin, które już współpracują ze
schroniskiem oraz jaki jest to koszt.

Dorota Zasłonka, przedstawicielka Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych
odpowiedziała, że współpracują już z Głogówkiem, Reńską Wsią, Gogolinem,
Ujazdem, Walcami, Izbickiem, Ozimkiem, Ciskiem oraz Bierawą. W ciągu roku
bardzo dużo jest przyjmowanych oraz adoptowanych psów, więc na chwilę obecną nie
jest w stanie odpowiedzieć. Przypomniała, że gmina pozyskuje środki na ten cel i takie
kwoty są wskazane w projektach.

Ewa Czubek przypomniała, że wszystkie gminy są ościennymi, więc ostatecznie i tak
takie zwierzęta trafiają do Kędzierzyna-Koźla.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma więcej osób zgłaszających się
i poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek, Wiesław Fąfara, Jakub Gładysz, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Marcin Wołyniec
NIEOBECNI (1)
Marek Piasecki

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wymagań,
jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na
prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami,
prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, grzebowiska i spalarni zwłok
zwierzęcych i ich części.

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku z brakiem osób
zgłaszających się poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek, Wiesław Fąfara, Jakub Gładysz, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Marcin Wołyniec
NIEOBECNI (1)
Marek Piasecki

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Ewa Czubek poinformowała, iż w Parku Pojednania między godziną 18-19 jest
ciemno. Poprosiła o interwencję.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 21 listopada br. godz. 16:00.
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Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 16:45
zamknął obrady Komisji Infrastruktury.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

Adam Oczoś (-)

Protokołowała Joanna Motyl


